2019年非洲国家及金砖国家机械工业管理部门官员研修班项目简介表
	项目名称 
	2019年非洲国家及金砖国家机械工业管理部门官员研修班

	承办单位
	吉林大学

	举办时间
	2021年5月10日至5月30日
	项目语言
	英语

	举办形式
	在线举办
	举办平台
	ClassIn

	邀请国别
	非洲国家和金砖国家 
	计划人数
	25人

	培训目标
	本次研修班旨在：1.使学员了解并掌握中国机械工业的发展状况，并深入了解改革开放以来中国社会的巨大变化；2.使学员了解机械工业在实践中的应用，以期达到学以致用的效果；3.使学员掌握工程管理办法，提高制造过程中的应急处突能力。

	学员要求
	专业背景
	领域或专业：机械工业

工作岗位：机械工业管理部门官员或技术人员
级别、学历学位或其他相关资质要求：处级干部以上

相关领域工作年限：从事机械领域工作至少3年以上

	
	年龄
	不高于受援国法定退休年龄

	
	身体健康
	身体健康，能够按要求参加线上培训

	
	语言能力
	英语听、说、读、写能力满足授课要求

	
	其 它
	学员应保障网络通畅，提前准备好电脑、耳麦等电子设备。

	培训内容介绍
	受中华人民共和国商务部委托，吉林大学将于2021年5月10日至5月30日通过网络平台在线上举办“2019年非洲国家及金砖国家机械工业管理部门官员研修班”。此次培训班的招生对象为非洲国家及金砖国家的机械工业管理部门官员和负责人。本次研修班的授课语言为英语，要求学员熟练使用英语。

吉林大学机械与航空航天工程学院、建设工程学院、仪器科学与电器工程学院相关领域专家将为学员授课。本次研修班内容涵盖广泛，包括数控机床、传感器与物联网、机械工业与环境、工程经济和微小机械制造等主题，主要课程有数控机床的发展趋势、先进制造技术基础、微小机械制造、重型机械在国民经济发展中的作用、机械工业与环境、工业工程在中国的发展、解决工程问题的方法、仿生耦合理论与防身齿轮的研制等，旨在使学员了解并掌握中国机械工业发展的现状与创新，为提高机械生产的技术和工作效率奠定良好的基础。
培训班将安排线上专业讲座、交流座谈、云考察活动等，分享不同国家机械工程技术开发与应用等问题的同时，共同研讨各国在技术开发过程需要应对的挑战。通过相互交流与学习，进一步拓展学员的国际视野、加强沟通与对话能力，深化彼此了解，为以后更好的合作打下良好的基础。

	举办地点
	长春市
	参观考察
城市
	长春市

	备注


	1.学员须自备电脑、麦克风、摄像头等设备；

2.培训学员须遵守学习考勤制度，遵守时间参加各项培训活动；

3.各项课程及研讨需提前5分钟进入会议室并做好准备；

4.听课、评课、讲座等各项培训活动应作好笔记；

5.课程出席率应达到80%以上，积极完成课程反馈。

	承办单位简介
	吉林大学是教育部直属的全国重点综合性大学，坐落在吉林省长春市。学校始建于1946 年，1960 年被列为国家重点大学，1984 年成为首批建立研究生院的22 所大学之一，1995 年首批通过国家教委“211工程”审批，2001 年被列入“985工程”国家重点建设的大学，2004 年被批准为中央直接管理的学校。

2000年，原吉林大学、吉林工业大学、白求恩医科大学、长春科技大学、长春邮电学院合并组建新吉林大学。2004年，原中国人民解放军军需大学转隶并入。

学校学科门类齐全，下设52个教学单位，涵盖哲学、经济学、法学、教育学、文学、历史学、理学、工学、农学、医学、管理学、艺术学等12大学科门类；有本科专业141个，一级硕士学位授权点63个，一级学科博士学位授权点49个，交叉学科博士学位授权点2个，博士后科研流动站44个；有一级学科国家重点学科4个（覆盖17个二级学科），二级学科国家重点学科15个，国家重点（培育）学科4个。18个学科（领域）的ESI排名进入全球前1%，其中2个学科排名进入全球前1‰。

学校师资力量雄厚，有教师6439人，其中教授2320人。中国科学院和中国工程院院士11人，双聘院士51人，哲学社会科学资深教授7人，国务院学位委员会学科评议组成员15人，“万人计划”入选者49人，国家级教学名师8人，中央马克思主义理论研究和建设工程项目首席专家5人，国家“973”计划（含重大科学研究计划）项目首席科学家6人，国家有突出贡献的中青年专家15人，国家“百千万人才工程”入选专家34人，国家杰出青年基金获得者37人，国家优秀青年基金获得者42人，吉林省“长白山学者”入选者89人。

学校现有国家重点实验室5个，国家工程实验室1个，国家地方联合工程实验室6个，国家工程技术研究中心1个，国家国际科技合作基地4个，教育部人文社会科学重点研究基地6个，教育部重点实验室12个（其中包含2个筹建的教育部重点实验室），教育部工程研究中心5个，教育部国际合作联合实验室1个，教育部省部共建协同创新中心2个，教育部野外科学观测研究站1个，其他行业部委重点实验室19个。学校承担了大量国家级和省部级科研项目，产出了一批产业化前景好、技术含量高的高新技术成果。

学校聚焦名校合作，逐步完善全球网络布局，目前已经与40个国家和地区的303所高校和科研机构建立了合作关系。其中，排名世界前100的48所，前200的67所。学校与12个国家的高校和科研机构合作共建了40个中外合作平台。

	承办单位

联系方式
	联系人：冯亚男（女士）、李春易（女士）、白茵（女士）
办公电话：0086-431-85166657；0086-431-85166972
手机：冯亚男0086-18810985155；李春易：0086-18604311537；

白茵：0086-13204319702
传真：0086-431-85166570
微信号：冯亚男：18810985155；李春易：18604311537；白茵：13204319702
QQ号：冯亚男：1162046204；李春易：1874723641

电子邮件地址：冯亚男：alicefengyanan@126.com李春易：lichunyi@jlu.edu.cn    

白茵：baiyin@jlu.edu.cn


Project Introduction of Seminar for Officials from Machinery Industry Departments of 
African and BRICS Countries
	Project Full Name
	Seminar for Officials from Machinery Industry Departments of African and BRICS Countries

	Organizer
	Jilin University

	Time
	May 10th-May 30th, 2021
	Language
	English

	Countries
	African countries and 

BRICS countries
	Quantity
	25

	Ways of Lecturing
	Online
	Lecturing Platform
	ClassIn

	Objectives
	The purpose of this workshop is to :1. enable the trainees to understand the development of China's machinery industry, and to have a comprehensive understanding of the great changes in China since the reform and opening up; 2. make students understand the application of mechanical industry in practice, so as to achieve the effect of applying what they have learned; 3. make the trainees master the engineering management methods, and improve the ability of emergency response in the manufacturing process.

	Requirements
	Backgrounds
	1. Profession:machinery industry

2. Occupation: officials, heads or technicians of machinery    
   industry management departments
3. Professional title or other relevant requirements:directors

4. Period of working in relevant field:more than 3 years

	
	Age
	Not higher than the legal retirement age of the recipient country

	
	Physical Condition
	In good health and able to fulfill online training requirements

	
	Language Capability
	English listening, speaking, reading and writing skills meet the teaching requirements

	
	Notes
	Participants should ensure that the network is unobstructed and electronic equipment such as computers and headsets should be prepared in advance.

	Introduction of the Project Content
	Authorized by the Ministry of Commerce of People’s Republic of China, Jilin University (JLU) will host online Seminar for Officials from Machinery Industry Departments of African and BRICS Countries, 2021 from May 10-May 30, 2021. Participants of the training course are supposed to be officials, heads or directors of machinery industry management departments from African countries and BRICS countries. As English is the working language of this program, candidates are supposed to use English fluently.

Lecturers of the program are experts and scholars from College of Earth Sciences, College of School of Mechanical and Aerospace Engineering, College of Construction Engineering and College of Instrumentation and Electrical Engineering, Jilin University. The program covers a series of topics including CNC machine tools, sensors and the Internet, machinery industry and environment, engineering economy and micro-machinery and a series of courses including Development Trend of Numerical Control Machine,Advanced Manufacturing Technology Foundation,Micro Machinery Manufacturing，the Role of Heavy Machinery in National Economy,Machinery Industry and Environment，Development of Industrial Engineering in China，Solutions to Deal with Engineering Problems，Biomimetic Coupling Theory and Development of Bionic Gears and so on,which aim at familiarizing the participants with the studies of the development and innovation of mechanical industry in China and lay a good foundation to for the enhancement of industrial manufacturing and efficiency .

Professional lectures and exchange seminars will be held online to share the problems of mechanical engineering technology development and application in different countries, and jointly discuss the challenges that the countries need to deal with in the technology development process. In addition, This project will also carry out online investigation activities to visit Changchun FAW-Volkswagen Automobile Co., Ltd. at Changchun, and lead students to experience the mechanical manufacturing and processing.Through the above activity, it will further expand the international vision of the participants, strengthen communication and deepen mutual understanding, which contributes to laying a good foundation for better cooperation in the future.

	Location
	Changchun,Jilin province
	Tour Destination
	Changchun,Jilin province

	Remarks
	1. Participants should prepare computers, microphones, cameras and other electronic devices;

2. Participants must abide by the attendance rules and participate in all training activities on time;

3. Please enter the meeting room 5 minutes in advance and get ready for all classes and seminars;
4. Notes should be taken for all training activities and lectures;

5. Attendance should be above 80% and feedback should be completed seriously.

	About the Organizer
	Jilin University, located in Changchun City, Jilin Province, was founded in 1946. It is a key comprehensive university under the direct jurisdiction of the Ministry of Education, and strongly supported by China’s “Project 211” and “Project 985”. In 2000, Jilin University merged with the former Jilin University of Technology, the former Norman Bethune University of Medical Sciences, the former Changchun University of Science and Technology and Changchun Institute of Posts and Telecommunications. In 2004, the former University of Military Logistics also joined.

Jilin University offers a wide range of disciplines, including 52 schools, covering 12 academic categories, namely, philosophy, economics, law, education, literature, history, science, engineering, military science, medical studies, management, and art. There are 141 undergraduate programs, 63 accredited postgraduate programs, 49 accredited doctoral programs and 2 emerging interdisciplinary doctoral programs,44 centers for post-doctoral studies,4 first-level national key disciplines (covering 17 second-level disciplines),15 second-level national key disciplines, and 4 national key (cultivated) disciplines. 18 disciplines (fields) rank in the world's top 1% in ESI, among which 2 are ranked in the world's top 1‰.
Jilin University boasts outstanding faculties. There are 6,439 faculty members in total, among which are 2,320 professors. There are 11 members of Chinese Academy of Sciences or Chinese Academy of Engineering (including 51 adjunct members), 7 senior professors of philosophical and social sciences, 15 members of assessment group of the Academic Degrees Committee of the State Council, 49 involved in “10,000 Talents Project”, 8 national-level outstanding teachers, 5 chief experts in research and construction projects of the Marxism theory in the central government, 6 chief scientists in the national “Program 973”, 15 young and middle-aged experts with prominent contribution, 34 selected in the “Talents Program”, 37 winners of the “National Outstanding Youth Fund”, 42 winners of “National Excellent Youth Fund” and 89 selected in “Changbai Mountain Scholars” in Jilin Province.

Our university is now home to 5 state key labs, 1 national engineering laboratories, 6 national-local joint laboratories, 1 national engineering and technology research center,4 national and international science and technology cooperation bases,6 humanities and social science key research bases of the Ministry of Education, 12 key laboratories of the Ministry of Education(including two key laboratories of the Ministry of Education) ,5 engineering research centers, 1 joint laboratory for international cooperation, 2 collaborative innovation centers jointly built by the Ministry of Education, 1 field scientific observation and research station, and 19 key laboratories of other ministries and commissions. Jilin University has undertaken a great number of research projects at both national and provincial level, generating considerable scientific achievements with good prospects for industrialization and high technical content.

Jilin University has extensive exchanges with foreign countries, and close cooperation with other universities. It has established Cooperation and exchange relations with 303 universities, research institutions or international academic organizations in 40 countries and regions , among which 48 are ranked in the world's top 100 and 67 are ranked in the world's top 200.In recent years, we have cooperated with 12 first-class higher institutions abroad, setting up 40 joint research centers and labs.

	Contacts
	Contacts: Ms. Feng Yanan;Ms. Li Chunyi;Ms. Bai Yin;

Office telephone:0086-431-85166657；0086-431-85166972

Mobile phone:Ms. Feng Yanan 0086-18810985155；Ms. Li Chunyi：0086-18604311537；

Ms. Bai Yin：0086-13204319702
Fax：0086-431-85166570

Wechat ID：Ms.Feng Yanan：18810985155；Ms. Li Chunyi：18604311537；Ms. Bai Yin：13204319702
QQ ID：Ms.Feng Yanan：1162046204；Ms. Li Chunyi：1874723641

Email：Ms.Feng Yanan：alicefengyanan@126.com;Ms. Li Chunyi：lichunyi@jlu.edu.cn;
Ms. Bai Yin：baiyin@jlu.edu.cn


